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REVISTA PRESEI 

 

 

 Transportatorii avertizează Guvernul că vor alimenta în ţările vecine şi vor mări tarifele 

dacă Statul nu restituie supraacciza 

UNTRR solicită Guvernului, Ministerului Finanţelor Publice (MFP) şi Ministerului 

Transporturilor (MT) suplimentarea bugetului alocat în 2019 restituirii supraaccizei pentru 

transportatorii rutieri. Altfel, transportatorii vor fi nevoiţi să alimenteze în ţările vecine şi să 

majoreze tarifele. 

Această măsură ar putea putea acoperi toate cererile din partea firmelor şi ar contribui la 

menţinerea competitivităţii industriei de transport rutier din România, informează reprezentanţii 

Uniunii Naţionale a Transportatorilor Rutieri din România într-un communicate remis miercuri, 

MEDIAFAX. 

“Reamintim că transportul rutier a fost anul trecut principalul contributor la exportul de servicii 

al României, cu un total de 5,144 miliarde de euro, cu aproape 14% mai mult decât întreaga 

ramură de servicii telecom şi IT. Transportul rutier generează aproape un sfert din exportul total 

de servicii al României, de 22 miliarde de euro, iar în 2018 a realizat un excedent de 3,765 

miliarde de euro, reprezentând aproape jumătate din soldul total al comerţului internaţional cu 

servicii, de 8,1 miliarde euro”, explică cei de la UNTRR. 

Restituirea supraaccizei către firmele de transport rutier menţine nivelul consumului de motorină, 

fapt care aduce guvernului plata TVA-ului şi a restului de acciză. Preţul motorinei, incluzând 

TVA-ul şi acciza recuperabilă, i-ar determina pe transportatori să alimenteze în ţările vecine şi să 

majoreze tarifele de transport cu cel puţin 12%. 

“Prin restituirea supraaccizei firmelor de transport rutieri, consumul de motorină este menţinut în 

România, de unde statul poate încasa TVA şi restul de acciză. Potrivit ultimelor date de la 

Comisia Europeană din data de 08.07.2019, analizate de UNTRR, rezulta un cost pentru firmele 

de transport rutier (preţ motorină fără TVA şi cu acciza recuperabilă) de 0,96 euro/litru în 

România, în comparaţie cu Ungaria – 0,95 euro/litru, Bulgaria – 0,92 euro/litru sau Slovenia – 

0,94 euro/litru. Fără acciza recuperabilă şi TVA, costul pentru firmele de transport rutier din 

România ar ajunge la peste 1 euro/litru, iar volumele de motorină alimentate de transportatorii 

rutieri vor migra către ţările vecine, cu impact negativ asupra bugetului de stat. Totodată, 

transportatorii rutieri vor fi nevoiţi să majoreze tarifele de transport cu cel puţin 12% ca urmare a 

întârzierii rambursării supraaccizei pentru transportatorii rutieri, creştere care se va resimţi direct 

şi imediat în preţurile plătite de populaţie”, mai informează reprezentanţii transportatorilor. 
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În perioada 2014-2017, au fost aprobate 2.638 cereri de restituire a supraaccizei, în valoare de 

peste 67,6 milioane lei, potrivit UNTRR. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 CUTREMUR în CNAIR: Răzvan Cuc zboară directorii cu salarii URIAȘE, dar și 

PILELE din sistem 

Preşedintele Blocului Naţional Sindical, Dumitru Costin, a participat la discuţii cu ministrul 

Transporturilor, Răzvan Cuc. Dumitru Costin a afirmat că problemele semnalate de sindicat sunt 

“modul în care este organizată munca în interior, modul în care este structurat personalul, 

diferenţele uriaşe în salarizare şi în modul în care sunt alocate resursele umane”. Ministrul 

Transporturilor, Răzvan Cuc, a anunțat că a început o evaluare a personalului TESA și se pare că 

vânează în mod special ”pilele”, adică oamenii ajunși în companie fără a avea niciun fel de 

pregătire. 

 “Acestea sunt consecinţele multor ani de conducere sub toate culorile politice, în care fiecare a 

avut grijă să îşi recompenseze propria clientelă. Fiecare ciclu de acest gen a mai adăugat nişte 

personaje în structura de personal a companiei”, a explicat sindicalistul. 

Soluţiile pe care acesta le-a discutat cu Răzvan Cuc au vizat regândirea întregii politici de resurse 

umane, întrucât în cazul departamentului de execuţie s-a înregistrat deficit de personal, iar 

angajaţii actuali sunt cei mai prost plătiţi. Conform sindicalistului, ministrul Transporturilor le-a 

promis protestatarilor că va găsi soluţii în ceea ce priveşte posturile şi remunerarea corectă a 

angajaţilor. De asemenea, conform lui Dumitru Costin, ministrul va lua în calcul restructurarea 

angajaţilor în zona administrativă. 

Ministrul Transporturilor anunță restructurări pentru a face economii la bugetul companiei. Cere 

o evaluare a personalului TESA, adică a celor peste 3.000 de angajați care au muncă de birou și 

reprezintă peste jumătate din personal. 

La Direcția Regională Drumuri și Poduri Cluj ar fi angajați pe postul de asistent manager mai 

mulți profesori de sport. Situația a fost sesizată de angajați ai instituției pe pagina de Facebook a 

Companiei de Administrare a Infrastructurii Rutiere. 

Primele posturi desființate vor fi ale directorilor. Un salariu de director ajunge și la 20 de mii de 

lei, brut. 

Exact aceștia, cu salarii mici și muncă în teren au protestat la București. Cer să le fie acordate 

facilitățile pe care le au acum prin lege muncitorii din construcții. 
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Sindicaliștii și reprezentanții Ministerului Transporturilor vor continua discuțiile pentru creșterea 

salariilor în contextul semnării unui nou contract colectiv de muncă. Actuala înțelegere expiră 

săptămâna viitoare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Negocieri pentru bani, la Guvern. Primarii au discutat cu ministrul Finanţelor despre 

rectificarea bugetară. Robert Negoiţă a ieşit nervos: "Nu vom avea bani de apă și curent în 

școli" 

Au fost discuții aprinse la Guvern între primari și ministrul Finanțelor, pe tema banilor care ar 

urma să fie alocați la rectificarea bugetară. Edilii au plecat nervoși și spun că e posibil să nu 

primească sumele promise în urmă cu o lună. 

Primarii au ieşit nemulţumiţi de la discuţii. Primul care a ieşit din Guvern a fost preşedintele 

Asociaţiei Municipiilor din România, Robert Negoiţă, primarul Sectorului 3 al Capitalei. Acesta 

era nemulţumit de faptul că a fost repusă în discuţie alocarea de către Guvern, la rectificare, a 

sumelor care să acopere diferenţa pentru primele trei luni ale anului. Este vorba despre banii care 

nu fost daţi la timp pentru că bugetul s-a aprobat cu întârziere. 

Discuțiile dintre primari și ministerul Finanțelor vor continua până la aprobarea rectificării 

bugetare, la finalul lunii iulie. 

S-a convenit în urmă cu o lună, tot la Guvern, la o întâlnire la care au participat atât 

reprezentanţii municipiilor, cât şi ministrul Finanţelor şi premierul Viorica Dăncilă, ca aceste 

sume să fie acordate la rectificare, însă, spune primarul Negoiţă, astăzi a fost luată din nou în 

discuţie această chestiune, ceea ce edilul consideră o modalitate prin care primarii sunt minţiţi, 

motiv pentru care acesta a ieşit de la întâlnire. 

E nevoie de bani în plus la municipii şi comune pentru că anul acesta au fost făcute mai multe 

schimbări, inclusiv a fost trecută sarcina acoperirii indemnizaţiilor pentru persoane cu handicap 

şi a banilor pentru însoţitorii acestora la autorităţile locale. Guvernul acoperă doar 90% din 

aceste cheltuieli, iar autorităţile locale vor ca sumele să vină integral de la Guvern. Vor, de 

asemenea, ca sumele pe care autorităţile locale le au la dispoziţie să fie cel puţin egale cu cele 

din anii precedenţi. Ei spun că în ultimii ani sumele au tot scăzut, ceea ce face ca în multe 

localităţi să nu poată fi plătite bursele elevilor şi să nu poată fi acordate tichetele de vacanţă. 
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Robert Negoiță: Vom protesta cu cetățenii în fața Guvernului. Nu vom avea bani de apă și 

curent în școli 

Primarul Sectorului 3 al Capitalei, Robert Negoiță, a declarat, miercuri, după întâlnirea cu 

ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici, că în cazul în care administrațiile locale nu-și vor 

recupera sumele restante din impozite, edilii vor protesta cu cetățenii în fața Guvernului. 

„Sunt foarte multe primării care nu au bani să dea tichete de vacanță. În continuare, 

bursele elevilor sunt neplătite. Acum ne cheamă să mai rediscutăm, <>. Eu sper că le dă 

Dumnezeu mintea din urmă și își dau seama că nu e în regulă să fie atât de lipsiți de 

umanitate. Ce exempu dau guvernanții, când se vede la lumina zilei că mint cu 

nerușinare?”, a declarat Negoiță, miercuri, la ieșirea din Guvern, unde s-a întâlnit cu ministrul 

Eugen Teodorovici. 

Întrebat dacă Teodorovici are dreptate atunci când spune că sunt primării unde salariile sunt 

foarte mari, Negoiță - care este și președintele Asociației Municipiilor din România - a precizat 

că există astfel de situații. 

„Dacă vreți părerea mea, da, este adevărat, în anumite primării sunt salariile prea mari, 

dar domnul ministru nu vorbește și de administrația centrală, unde salariile sunt în 

anumite situații de două și de trei ori mai mari decât cele din administrația locală. Unde 

are dreptate are dreptate. Nu e normal ca salariile din zona publică să fie mai mari decât în 

zona privată. Dar asta nu înseamnă că dacă spune o chestie corectă, trebuie să-și bată joc 

de angajamentele pe care le-a luat”, a precizat Negoiță. 

Primarul Sectorului 3 a mai spus că în cazul în care administrațiile locale nu-și vor recupera 

sumele din impozitul de pe primele trei luni, ultima soluție ar fi ca primarii să protesteze cu 

cetățenii în fața Guvernului. 

„O să venim cu cetățenii în fața Guvernului. Nu putem să plătim <<școală după școală>>, 

nu putem să plătim bursele, o să ajungem să nu avem bani de curent și de apă la școli”, a 

mai declarat Negoiță. 

În urmă cu o lună, ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici, a declarat, după o întâlnire, atât la 

Guvern cât și la minister, cu reprezentanții municipiilor și cu cei ai orașelor, că toate 

administraţiile locale din ţară vor primi la rectificarea bugetară 100% din impozitele pe venit 

colectate în primele trei luni ale anului. 

 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Viorica Dăncilă, discuţii cu Klaus Iohannis despre remanierea guvernamentală: Am 

vorbit despre cele trei nominalizări. Aşteptăm un răspuns 

Viorica Dăncilă a anunţat, miercuri, că a discutat telefonic cu preşedintele Klaus Iohannis despre 

propunerile de miniştri pentru cele trei portofolii guvernamentale. Premierul a afirmat că aşteaptă 

un răspuns din partea şefului statului. 

„La nivelul Guvernului ne vom continua activitatea în acelaşi ritm susţinut pentru că este nevoie 

să redăm românilor încrederea în instituţii publice. Am anunţat nominalizarea a trei noi membrii 

în echipa guvernamentală. Pentru că am văzut unele comentarii aş vrea să fie clar un lucru, 

deciziile pe care le luăm la nivel politic se bazează atât pe evaluările fiecărui ministru, dar şi pe 

încrederea cetăţenilor în membrii cabinetului. Vreau să mulţumesc domnului Meleşcanu şi 

doamnei Carmen Dan pentru implicare. Obiectivul meu ca prim-ministru este să avem o echipă 

performantă. Am avut o discuţie telefonică cu domnul preşedinte Klaus Iohannis în legătură cu 

transmiterea celor trei nominalizări. Aşteptăm un răspuns din partea preşedintelui. Îmi doresc ca 

noii colegi să preia cât mai repede portofoliile entru că avem în continuare multe proiecte de pus 

în practică”, a declarat Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei de guvern. 

Premierul a anunţat, la finalul CEx al PSD modificările din Guvern, Ramona Mănescu fiind 

propunerea pentru Externe, Nicolae Moga pentru Interne, iar Mihai Fifor pentru funcţia de 

vicepremier pe Parteneriate Strategice. 

Preşedintele Klaus Iohannis i-a promis, miercuri, premierului Viorica Dăncilă că va da un 

răspuns cu privire la propunerile de miniştri făcute la Interne şi Externe, dar şi privind 

propunerea de vicepremier, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Corina Corbu, singurul candidat la conducerea Instanţei Supreme, susţine astăzi 

interviul la CSM 

Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a anunţat că Secţia pentru judecători a programat 

pentru joi, 18 iulie, interviul pentru funcţia de preşedinte al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie 

(ICCJ), la care singurul candidat este Corina Corbu. 

Potrivit ordinii de zi afişate marţi de Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), Secţia pentru 

judecători a programat pentru joi, 18 iulie, la ora 10.00, interviul pentru funcţia de preşedinte al 

Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ICCJ). 
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Singurul magistrat care şi-a depus candidatura pentru funcţia de preşedinte al Înaltei Curţi de 

Casaţie şi Justiţie este judecătorul Corina Corbu, în vreme ce actualul preşedinte al instanţei 

supreme, Cristina Tarcea, nu şi-a depus dosarul pentru un nou mandat. 

CSM a declanşat, la finele lunii mai, procedura de ocupare a funcţiei de preşedinte al Înaltei 

Curţi de Casaţie şi Justiţie, în condiţiile în care mandatul Cristinei Tarcea va expira în luna 

septembrie a acestui an. 

Corina Corbu a fost achitată definitiv de Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie în dosarul de corupţie 

în care a fost vizată şi Gabriela Bîrsan. În urma deciziei de achitare, preşedintele Klaus Iohannis 

a semnat, anul trecut, decretul de numire a Corinei Corbu în funcţia de preşedinte al Secţiei de 

contencios administrativ din cadrul ÎCCJ, pe o perioadă de trei ani. 

Potrivit anunţului CSM, candidaţii pentru funcţia de şef al Înaltei Curţi vor susţine, în faţa Secţiei 

pentru judecători, un interviu care constă în susţinerea planului managerial şi verificarea 

aptitudinilor manageriale şi de comunicare, fiind vizate capacitatea de organizare, rapiditatea în 

luarea deciziilor, resistenţa la stres, capacitatea de analiză, sinteză, previziune, strategie şi 

planificare pe termen scurt, mediu şi lung etc. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 CSM, avertisment pentru guvernanţi. Magistraţii ameninţă cu sesizarea CCR, dacă 

Guvernul se atinge de pensiile lor 

Consiliul Superior al Magistraturii solicită Guvernului să nu se atingă de pensiile magistraților și 

ameninţă cu sesizarea Curţii Constituționale. 

Pensia de serviciu a magistraților este o componentă a independenţei Justiției, susţine CSM. 

Este reacţia Consiliului, după ce în spaţiul public au apărut informații despre propunerea 

ministrului Finanţelor de a impune o taxă de solidaritate. 

Aceasta s-ar aplica pentru pensiile care depăşesc un anumit plafon și astfel, ar putea fi afectate 

pensiile magistraţilor. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 CCR discută, joi, proiectul Opoziţiei şi al PSD-ALDE privind revizuirea Constituţiei 

Curtea Constituţională a României (CCR) dezbate, joi, proiectul de lege al PNL şi USR care 

vizează revizuirea Constituţiei, precum şi iniţiativa legislativă a PSD-ALDE care prevede tot 

revizuirea Legii fundamentale. 

Potrivit Legii 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea CCR, „înainte de sesizarea 

Parlamentului pentru iniţierea procedurii legislative de revizuire a Constituţiei, proiectul de lege 

sau propunerea legislativă, însoţită de avizul Consiliului Legislativ, se depune la Curtea 

Constituţională, care este obligată ca, în termen de 10 zile, să se pronunţe asupra respectării 

dispoziţiilor constituţionale privind revizuirea”. 

PNL şi USR au depus, pe 1 iulie, la Parlament un proiect pentru revizuirea Constituţiei prin care 

condamnaţii definitiv la pedepse privative de libertate sunt excluşi de la alegerile locale, 

parlamentare, prezidenţiale şi europarlamentare, iar amnistia şi graţierea pentru fapte de corupţie 

este interzisă. 

Proiectul are în vedere interzicerea dreptului de a fi aleşi în „organele administraţiei publice 

locale, în Camera Deputaţilor, în Senat şi în funcţia de Preşedinte al României” pentru cetăţenii 

„condamnaţi definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, 

până la intervenirea unei situaţii care înlătură consecinţele condamnării”. 

Modificările vizează şi funcţia de eurodeputat: „Nu pot fi aleşi în Parlamentul European cetăţenii 

condamnaţi definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, 

până la intervenirea unei situaţii care înlătură consecinţele condamnării”. 

În categoria legilor organice este interzisă „acordarea amnistiei şi a graţierii colective pentru 

fapte de corupţie”. De asemenea, parlamentarii şi Guvernul nu vor putea avea iniţiative 

legislative pentru amnistia şi graţierea colectivă cu privire la faptele de corupţie. 

Propunerea mai prevede şi interzicerea acordării, de către preşedintele României, a graţierii 

individuale pentru fapte de corupţie. 

În acelaşi timp, Guvernul nu va putea da ordonanţe de urgenţă ce afectează legile organice care 

reglementează infracţiunile, pedepsele şi regimul executării acestora, acordarea amnistiei sau a 

graţierii colective şi organizarea şi funcţionarea Consiliului Superior al Magistraturii, a 

instanţelor judecătoreşti, a Ministerului Public şi a Curţii de Conturi. 

În ceea ce priveşte atribuţiile Curţii Constituţionale, acest organism se va putea pronunţa pe 

constituţionalitatea „ordonanţelor, la sesizarea Preşedintelui României, a 50 de deputaţi sau 25 de 

senatori, a Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie sau a Avocatului Poporului”.  
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Totodată, judecătorii Curţii ar putea hotărâ asupra excepţiilor de neconstituţionalitate privind 

ordonanţele, ridicate în faţa instanţelor judecătoreşti sau de arbitraj comercial. 

Iniţiatorii propunerii de modificare a Constituţiei motivează aceasta de „punerea în aplicare a 

rezultatului Referendumului pe probleme de interes naţional convocat de Preşedintele României, 

dl. Klaus Iohannis şi desfăşurat la data de 26 mai 2019”. 

Proiectul PSD-ALDE pentru revizuirea Constituţiei extinde dreptul de a sesiza OUG la CCR 

Pe 2 iulie, coaliţia PSD-ALDE a depus, la Camera Deputaţilor, proiectul pentru revizuirea Legii 

fundamentale, care prevede interdicţia de a deţine funcţii publice a persoanelor condamnate la 

închisoare, dar şi extinderea dreptului de a sesiza CCR în privinţa ordonanţelor de urgenţă. 

Proiectul de lege a fost semnat, în numele iniţiatorilor de preşedintele Camerei Deputaţilor 

Marcel Ciolacu şi preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu. 

PSD şi ALDE propun revizuirea Constituţiei, astfel încât persoanele condamnate la închisoare să 

nu mai poată deţine funcţii publice. 

„Nu pot fi aleşi în organele administraţiei publice centrale şi locale, în Camera Deputaţilor, în 

Senat şi în funcţia de Preşedinte al României, cetăţenii condamnaţi definitiv la pedepse privative 

de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii care înlătură 

consecinţele condamnării”, prevede completarea adusă articolului 37 din Constituţie cu un nou 

alineat 2¹. 

O altă modificare vizează interdicţia preşedintelui României de a acorda graţiere pentru 

infracţiuni de corupţie: 

„Preşedintele României îndeplineşte următoarele atribuţii: acordă graţierea individuală; nu poate 

acorda graţiere pentru infracţiuni de corupţie”, potrivit modificării aduse articolului 94, litera d 

din Legea fundamentală. 

În forma în vigoare, articolul 94, litera d făcea referire doar la atribuţia preşedintelui de a acorda 

graţiere individuală. 

Potrivit actului normativ propus de PSD-ALDE, Guvernul nu va mai putea emite ordonanţe de 

urgenţă care privesc organizarea judiciară. 
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„Ordonanţele de urgenţă nu pot fi adoptate în domeniul legilor constituţionale, nu pot afecta 

regimul instituţiilor fundamentale ale statului, drepturile, libertăţile şi îndatoririle prevăzute de 

Constituţie, drepturile electorale, nu pot reglementa în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi 

regimului executării acestora, precum şi al organizării judiciare şi nu pot viza măsuri de trecere 

silită a unor bunuri în proprietate publică”, prevede modificarea adusă articolului 115 alineatul 

(6) din Constituţie. 

Legea fundamentală prevede în prezent, la articolul 115 alineatul (6) că: „Ordonanţele de urgenţă 

nu pot fi adoptate în domeniul legilor constituţionale, nu pot afecta regimul instituţiilor 

fundamentale ale statului, drepturile, libertăţile şi îndatoririle prevăzute de Constituţie, drepturile 

electorale şi nu pot viza măsuri de trecere silită a unor bunuri în proprietate publică”. 

De asemenea, propunerea coaliţiei vizează şi dreptul preşedintelui României sau al partidelor 

parlamentare de a sesiza ordonanţele de urgenţă la CCR. 

„hotărăşte asupra excepţiilor de neconstituţionalitate privind ordonanţele, la sesizarea 

Preşedinţelui României, a unuia dintre preşedinţii celor două Camere, a unui număr de cel puţin 

50 de deputaţi sau de cel puţin 25 de senatori; excepţia se poate înainte în termen de 5 zile de la 

publicarea ordonanţei în Monitorul Oficial al României, Partea I”, prevede completarea adusă 

articolului 146, litera c, din Constituţie. 

Potrivit regulamentului Parlamentului, „adoptarea unui proiect sau a unei propuneri de revizuire 

a Constituţiei de către Camera Deputaţilor şi Senat se face cu o majoritate de cel puţin două 

treimi din numărul membrilor fiecărei Camere”. 

De asemenea, regulamentul mai prevede că, „dacă există cvorum legal, proiectul de lege sau 

propunerea legislativă în ansamblu se supune Camerei spre adoptare în forma rezultată din 

dezbaterea pe articole. Proiectele sau propunerile de revizuire a Constituţiei se adoptă cu 

majoritate de cel puţin 2/3 din numărul membrilor fiecărei Camere”. 

La referendumul de pe 26 mai, cetăţenii au fost chemaţi de preşedintele României, Klaus 

Iohannis, să se pronunţe prin „Da” sau „Nu” cu privire la întrebările: 1. „Sunteţi de acord cu 

interzicerea amnistiei şi graţierii pentru infracţiuni de corupţie?” 2. „Sunteţi de acord cu 

interzicerea adoptării de către Guvern a ordonanţelor de urgenţă în domeniul infracţiunilor, 

pedepselor şi al organizării judiciare şi cu extinderea dreptului de a ataca ordonanţele direct la 

Curtea Constituţională?”. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Membrii PSD, convocaţi, marţi, în Biroul Politic, urmat de CEx, ca să decidă 

prezidenţiabilul/ Aspiranţii aflaţi în cursa pentru Cotroceni 

Social-democraţii au fost convocaţi în şedinţa BPN, marţi, la Parlament, urmată de reuniunea 

CEx, pentru a decide prezidenţiabilul partidului, au declarat surse din PSD pentru MEDIAFAX. 

Biroul Politic Naţional al PSD va avea loc marţi, la Parlament, începând cu ora 11:00. Social-

democraţii vor alege candidatul partidului pentru alegerile prezidenţiale, urmând ca mai apoi 

propunerea să fie validată în Comitetul Executiv, începând cu ora 12:00. 

Oficial au anunţat înscrierea în competiţia internă pentru prezidenţiale: secretarul general al PSD 

Mihai Fifor, preşedintele executiv al PSD Eugen Teodorovici, deputatul Liviu Pleşoianu şi 

senatorul Şerban Nicolae. 

Este posibil ca şi Gabriela Firea să îşi dorească o candidatură la prezidenţiale, au spus surse din 

PSD, pentru MEDIAFAX, chiar dacă un anunţ oficial nu a fost făcut încă de primarul general al 

Capitalei. La ultima şedinţa a CEx Gabriela Firea a declarat că ar fi bine ca PSD să aibă candidat 

comun cu ALDE şi Pro România pentru a maximize şansele de câştig pentru un mandat la 

Cotroceni. 

Unii social-democraţii vorbesc deja despre riscul ruperii coaliţiei şi ieşirea de la guvernare, în 

contextul anunţului lui Călin Popescu Tăriceanu, care a anunţat că ar fi dispus să candideze la 

prezidenţiale şi fără PSD, au adăugat sursele menţionate. 

Viorica Dăncilă le-a transmis social-democraţilor, în CEx de luni, că în cazul în care PSD nu va 

intra în turul al doilea la alegerile prezidenţiale, atunci ea va fi prima care îşi va da demisia de la 

şefia partidului, au explicat surse din partid pentru MEDIAFAX. 

Dăncilă a anunţat, joia trecută la DC News, că dacă PSD îi va solicita să candideze la 

prezidenţiale, va accepta ce spune formaţiunea şi nu va da înapoi. Ea a menţionat însă că 

opţiunea sa este să meargă în spatele altui candidat. 

De cealaltă, parte, Călin Popescu Tăriceanu a declarat, duminică la Antena 3, că în cazul în care 

nu va fi decis un candidat comun pentru prezidenţiale al PSD-ALDE, atunci partidul pe care îl 

conduce va căuta o altă formul de alianţă, posibil cu Pro România. El a mai spus, întrebat dacă 

prezidenţiabilul ar putea rupe coaliţia, că are respect pentru partenerii de guvernare, însă dincolo 

de orgolii ar trebui ca PSD-ALDE să aibă realism şi pragmatism politic. 

Şi Adrian Ţuţuianu a afirmat că Pro România va avea un candidat propriu. El şi-a exprimat 

susţinerea pentru Gabriela Firea. 
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În şedinţa programată marţea viitoare vor fi prezentate şi date din sondajele comandate de PSD 

în vederea alegerii candidatului la prezidenţiale, au spus sursele citate. 

Liderul PSD a anunţat, la finalul ultimei şedinţe a CEx, că formaţiunea pe care o conduce va 

avea candidat propriu la prezidenţiale. 

Congresul PSD pentru validarea prezidenţiabilului partidului va avea loc pe 3 august. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Rădulescu o ameninţă pe Birchall, ministru al Justiţiei în Guvernul PSD-ALDE: Dacă 

susţine desfiinţarea SIIJ, va pleca, iar cariera ei politică se va încheia 

Cătălin Rădulescu a afirmat, că în cazul în care Ana Birchall va susţine desfiinţarea Secţiei de 

Investigare a Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ), atunci „va pleca şi cariera ei politică se va 

încheia”. Deputatul PSD precizează că nu susţine impozitarea pensiilor de serviciu ale 

magistraţilor. 

„Vreau sa afirm public câteva lucruri , cu mare convingere : 1. Secţia pentru investigarea 

infracţiunilor din justiţie trebuie sa fie consolidata şi trebuie transformată in direcţie, aşa cum 

este Dna şi Diicot , fiind singura reduta pentru respectarea drepturilor şi libertăţilor romanilor 

şi împotriva abuzurilor din justiţie ale magistraţilor . Voi fi împotriva oricărui membru Psd care 

va dori altceva . Dacă colega Birchall doreşte altceva va pleca şi cariera ei politica se va 

încheia ; 2. Impozitarea pensiilor magistraţilor e o eroare grava pe care am putea sa o facem . 

In toată lumea exista aceste pensii de serviciu ( şi nu speciale , cum spun unii care habar nu au ) 

şi ele sunt precizate şi in legea 303 si 304 , eliminarea sau impozitarea lor fiind 

neconstituţională . Am rezolvat totul şi acum vrem sa ne punem in cap şi toti magistraţii ? Chiar 

şi pe aceia care ne-au susţinut toate modificările prin legile justiţiei şi au susţinut secţia pentru 

investigarea infracţiunilor din justiţie ? Nu susţin sub nicio forma impozitarea pensiilor de 

serviciu ale magistraţilor”, a scris Cătălin Rădulescu, miercuri, pe Facebook. 

Social-democratul a adăugat că îi va susţine pe toţi miniştrii care şi-au făcut treaba şi nu va 

permite ca aceştia să fie înlocuiţi cu nişte anonimi. 

„3. In toti aceşti 7 ani , am susţinut mereu , ca pe funcţiile ministeriale sa punem profesionişti , 

oameni impecabili cu mare experienţa in domeniu , pe care romanii sa ii aprecieze şi sa ii 

iubească şi nu hahalere puse prin presiunea preşedinţilor de organizatii judeţene , de care 

romanii sa rada şi care sa ne facă de ras .  
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In acelaşi timp , voi susţine totdeauna miniştrii care şi-au îndeplinit din plin mandatul , care au 

muncit zi şi noapte , care sunt cunoscuţi şi iubiţi pentru ceea ce au făcut pentru romani şi nu voi 

accepta ca sa fie schimbaţi cu no-name-uri , numai pentru ca alţii care nu au făcut nimic sunt 

invidioşi sau pentru ca nu sunt securişti ca ei”, a explicat Rădulescu. 

Deputatul PSD a precizat că este în favoarea eliminării gratuităţii pe tren pentru studenţi. 

„4. M-am exprimat deja vis-a-vis de gratuitatea biletelor de călătorie cu trenul a studenţilor , şi 

aşa cum niciunul din noi care am făcut facultate ( mai nou universitate ) nu am avut gratuitate şi 

ne-am platit biletele de tren , şi generaţii întregi de romani au ajuns oameni respectabili şi au 

făcut aceasta ţara cunoscuta in lume , fără sa ceara gratuităţi de un fel sau altul , sunt total 

pentru eliminarea acestor gratuităţi . Nu asta e piedica in a învaţă şi a va reprezenta ţara dragi 

studenţi ! Culcati- va in fiecare seara cu ceea ce a spus Kennedy “ nu întreba ce poate face ţara 

pentru tine , ci ce poţi face tu pentru ţara”, a conchis Rădulescu. 

Ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici a anunţat, luni, că în şedinţa Comitetului Executiv 

Naţional PSD, a fost convenit, de principiu, un plafon de 10.000 de lei pentru pensiile speciale, 

celora care depăşesc această sumă urmând a le fi aplicată o „taxă de solidaritate”. 

El a mai spus că Guvernul va adopta un act normativ prin care va limita numărul de călătorii 

gratuite cu trenul pentru studenţi. De asemenea, limita de vârstă a studenţilor pentru a beneficia 

de gratuitate va fi de 26 de ani. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 România este din nou campioana inflaţiei în Uniunea Europeană 

Cu 3,9%, România este din nou campioana inflaţiei în Uniunea Europeană, în luna iunie, urmată 

de Ungaria cu 3,4% şi Letonia cu 3,1%, informează Eurostat. 

Inflaţia în zona euro a fost în 1,3%, în creştere faţă de 1,2% în mai, iar în uniune a fost 1,6%, la 

fel ca în luna mai. 

Cele mai reduse rate ale inflaţiei au fost înregistrate în Grecia (0,2%), Cipru (0,3%), Danemarca 

şi Croaţia (0,5%). 

Inflaţia a scăzut în 17 state, a rămas stabilă în unul şi a crescut în nouă state. 
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Cea mai ridicată contribuţie la evoluţia inflaţiei a venit din servicii (+0,73 puncte procentuale), 

urmate de alimente, alcool şi tutun (0,30 puncte procentuale), energie (0,17 pp) şi bunuri 

industriale (0,07 pp). 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministerul Fondurilor Europene prelungeşte perioada de depunere a proiectelor pentru 

studenţi 

Ministrul Fondurilor Europene, Roxana Mînzatu, a prelungit perioada de depunere a cererilor de 

finanţare în cadrul a două apeluri de proiecte pentru elevi şi studenţi. Proiectele au rolul de a 

sprijini integrarea acestora pe piaţa muncii, arată un comunicat remis MEDIAFAX. 

În cadrul apelului „Stagii de practică pentru elevi” vor putea fi depuse până la data de 12 

septembrie. Apelul are un buget de 70 milioane euro, de care vor beneficia peste 27.000 elevi. 

Cererile de finanţare vor putea fi depuse până pe 30 septembrie. Sumele puse la dispoziţie ajung 

la valoarea totală de 30 milioane euro şi pot asigura sprijin pentru 5.000 studenţi. 

„Aceste două apeluri asigură finanţări de 100 milioane euro pentru furnizarea de stagii de 

practică pentru elevi şi studenţi. Sprijinim astfel corelarea învăţământului cu cerinţele pieţei 

muncii şi punem accent pe sectoarele economice cu potenţial competitiv şi din domeniile de 

specializare inteligentă. Am prelungit perioada de depunere a cererilor de finanţare pentru a le 

acorda solicitanţilor suficient timp pentru pregătirea proiectelor. Avem nevoie de proiecte de 

calitate, care să îşi atingă scopul: elevii să înveţe o meserie în timpul şcolii, iar studenţii să 

urmeze stagii de practică la un potenţial angajator din mediul privat pentru a îşi putea găsi mai 

uşor un loc de muncă”, a declarat Roxana Mînzatu. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Inegalitatea veniturilor în România este mai mică decât în Spania (Eurostat) 

 

România se plasează în rândul statelor Uniunii Europene cu cea mai mare inegalitate a 

veniturilor, fiind devansată doar de Bulgaria, Lituania şi Spania, arată datele publicate joi de 

Eurostat pe baza datelor colectate în anul 2017. 

 

Inegalitatea a fost calculată sub forma unui raport între veniturile celor mai avuţi 20% cetăţeni ai 

unei ţări şi veniturile celor mai puţin avuţi 20% cetăţeni, pe baza venitului disponibil echivalent. 
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În anul 2017, în Uniunea Europeană acest raport era de 5,2. În rândul statelor membre, Cehia şi 

Slovenia aveau în 2017 cea mai scăzută inegalitate a veniturilor (3,4). Aceste ţări erau urmate de 

Finlanda (3,5), Slovacia (3,5) şi Belgia (3,8). 

 

În schimb, ţările membre cu cea mai mare inegalitate a veniturilor erau Grecia (6,1), Letonia 

(6,3), România (6,5), Spania (6,6), Lituania (7,3) şi Bulgaria (8,2). 

 

Modul în care veniturile şi avuţia sunt distribuite într-o societate determină măsura în care 

indivizii au acces egal la bunurile şi serviciile produse în cadrul unei economii naţionale. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Sistemul cardurilor de sănătate, blocat de peste două săptămâni. CNAS: Oamenii mor şi 

cu un sistem, şi fără un sistem/ Anunţul ministrului Sănătăţii 

Sistemul cardului de sănătate, care nu funcţionează de peste două săptămâni, ar putea fi repornit 

joi, după ce se vor face noi teste, a anunţat purtătorul de cuvânt al Casei Naţionale de Asigurări 

de Sănătate (CNAS), Daniel Osmanovici. 

"Mâine (joi -n.r.), 18 iulie, va fi o primă tentativă de restartare a programului (...) Dacă pe 18, 

toate lucrurile funcţionează bine, toate testele de pe parcursul acestei zile şi de pe parcursul zilei 

de mâine, în prima parte a zilei, funcţionează corect, atunci lucrurile astea se duc acolo. 

Blocajele de care vorbeaţi dumneavoastră şi care da, sunt resimţite la nivelul fiecărui cabinet de 

medic de familie, la nivelul farmaciilor, la nivelul spitalelor, la nivelul tuturor categoriilor de 

furnizori, sunt prin prisma cantităţii uriaşe de date”, a declarat purtătorul de cuvânt al CNAS, 

Daniel Osmanovici, la RFI. 

Purtătorul de cuvânt al Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate a precizat că, într-un an, este 

vorba despre 76 de milioane de input-uri în sistem. 

Întrebat despre oamenii care vor muri în timpul acestui blocaj, purtătorul de cuvânt al CNAS a 

replicat: "Cred că puteţi fi de acord cu mine că nu există pe lumea asta niciun sistem perfect. Mă 

refer în lume la orice sistem (...) Nu aş vrea să mă duc în această zonă apocaliptică, pentru că 

oamenii mor şi cu un sistem, şi fără un sistem, nu vreau să sun cinic, dar nu e o chestiune pe care 

să o pun că acum, dacă a picat sistemul, se întâmplă cele mai mari nenorociri de pe planeta 

Pământ fix în România", a completat Daniel Osmanovici. 
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Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS) a anunţat, pe 10 iulie, că platforma informatică 

a asigurărilor de sănătate este indisponibilă, astfel că toate serviciile medicale, medicamentele şi 

dispozitivele medicale se acordă în regim off-line. 

Preşedintele Asociaţiei Medicilor de Familie Bucureşti-Ilfov, Sandra Alexiu, a declarat, pentru 

MEDIAFAX, că sistemul nu e funcţional de pe 1 iulie. 

Sorina Pintea: Preşedintele CNAS mi-a spus că săptămâna viitoare lucrurile vor intra în 

normal 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a anunţat, miercuri seară, referitor la blocajul de peste două 

săptămâni al sistemului informatic al cardurilor de sănătate, că preşedintele Casei Naţionale de 

Asigurări de Sănătate (CNAS) i-a transmis că săptămâna viitoare lucrurile vor intra în normal. 

 

"Am avut o discuţie cu preşedintele Casei care mi-a spus că de săptămâna viitoare lucrurile vor 

intra în normal. Pe mine nu mă mulţumesc aceste explicaţii pentru că de 17 zile sistemul este 

blocat, validarea consultaţiilor are loc în offline. Asta nu înseamnă că vor fi consultaţii 

nevalidate, dar mă refer la disconfortul pe care aceste discontinuităţi, disfuncţionalităţi ale 

sistemului provoacă disconfor medicului şi pacientului", a declarat Sorina Pintea, la TVR 1. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 CMR îi răspunde lui Teodorovici: 'Medicii se bucură de încrederea a 58% , politica 

Guvernului în sănătate de doar 14%' 

Reprezentanții Colegiului Medicilor din România au precizat în contextul declarațiilor 

ministrului Finanțelor, Eugen Teodorovici, privind tema „calității umane” în sistemul de 

sănătate, că potrivit unui sondaj din 2018 „medicii se bucură de încrederea a 58%, 

politica Guvernului în sănătate de 14%”, anunță MEDIAFAX. 

Reprezentanți ai Colegiului Medicilor din România au precizat, miercuri, prin intermediul unui 

comunicat de presă remis MEDIAFAX, că declarațiile ministrului de Finanţe, Eugen 

Teodorovici, respectiv ale ministrului Sănătăţii, Sorina Pintea lansate recent în spațiul public „au 

produs indignare în rândul medicilor”. 

 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/eugen-teodorovici_1426.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/sondaj_580.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/medici_2675.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/guvern_217.html
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Principalele nemulțumiri la care reprezentanții CRM fac referire viează declarația ministrului 

Finanțelor, Eugen Teodorovici făcută în cadrul unei conferințe dedicată sectorului sănătății, 

potrivit căreia „ceea ce lipseşte în sistemul sanitar, este calitatea umană. 100% din populaţie ar 

spune acelaşi lucru”, respectiv declarația ministrului Sănătății, care viza lansarea în spațiul public 

a ideeii conform căreia vor fi trimiși în spitale pacienți "sub acoperire" pentru a identifica 

angajații care „condiționează actul medical de mită”. 

Potrivit aceleiași surse, declarația ministrului Teodorovici este „nefondată”, el exprimând mai 

mult „o opinie personală” în acest sens. 

„Mai mult, un sondaj din 2018 arată că, medicii se bucură de încrederea a 58% în timp ce 

sistemul de sănătate întrunește satisfacția a 30% din cetățeni. Starea spitalelor mulțumește doar 

cu 18%, în timp ce politica Guvernului în domeniul Sănătății este apreciată doar de 14%. Aşadar, 

aproape 60% dintre românii chestionaţi cred în medicii noştri, conform unui studiu de tip 

Omnibus lansat in 2018 de către Centrul de Sociologie Urbană și Regională –(CURS)”, 

precizează reprezentanții CMR. 

Reprezentanții CRM au menționat faptul că din totalul celor 58.000 de medici din România, doar 

300 sunt condamnaţi definitiv de instanţe pentru fapte de corupţie și că acest lucru nu face „decât 

să întărească afirmaţia pe care o facem şi noi că, nu corupţia medicului este cea care 

caracterizează sistemul de sănătate din România. Caracteristica sistemului de sănătate este 

valoarea profesională şi umană a angajaţilor din sistem”, spune sursa citată. 

„Pe lângă acestea, este vorba despre abnegaţia umană, empatia, sacrificul de sine, burnout-ul 

miilor de medici care muncesc în program continuu, în gărzi, uneori succesive, uneori în condiţii 

improprii, adesea sub presiunea pacienţilor şi a aparţinătorilor, adesea fără încadrarea umană 

corespunzătoare, adesea fără mijloace tehnice corespunzătoare”, se mai arată în comunicat. 

Reprezentanții CMR au mai precizat prin intermediul comunicatului că „acela care stă în capul 

sistemului nu trebuie să-i blameze pe cei pe care se sprijină sistemul. Sigur că, aşa cum am 

afirmat în repetate rânduri, corpul profesional se dezice vehement de faptele de corupţie ale 

personalului şi le condamnă cu tărie”. 

Ei au precizat în contextul măsurii „pacientului acoperit”, lansată de ministrul Sănătății în spațiul 

public că e o acțiune „preconizată în termeni neclari şi nereglementată juridic” și că acest lucru 

nu înseamnă „decât o incitare la comiterea de infracţiuni, chiar dacă ea s-ar baza pe nişte 

informaţii discutabile dintr-un chestionar realizat sub protecţia anonimatului”. 
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Reprezentanții CMR au precizat prin intermediul comunicatului că această măsură poate avea ca 

principal efect situația neplăcută în care „oricare pacient care intră în insituţia sanitară se va 

gândi la medici şi la personalul sanitar ca la posibili infractori, iar medicii şi personalul sanitar se 

vor gândi la pacienţi ca la posibili delatori”. 

Preşedintele CMR, dr. Gheorghe Borcean a declarat prin intermediul comunicatului emis de 

Colegiul Medicilor din România că în locul ministrului Sănătății, Sorina Pintea, ar insista să 

vorbească „despre programele şi proiectele de succes pe care le-a înfăptuit Ministerul Sănătății, 

aş vorbi despre creşterea substanţială a bugetului pentru investiţii şi, cu siguranţă, aş insista 

asupra a ceea ce este mai valoros în sistemul sanitar şi pe care acesta se sprijină. Concret, aş 

insista pe calitatea umană şi profesională a medicilor. Poate este prea greu pentru autorităţi să-şi 

nuanţeze poziţia sau chiar să retracteze afirmaţiile. Dar medicii din România aşteaptă acest lucru 

şi ar fi bucuroşi să vadă că acest lucru s-a întâmplat” . 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

 Măgurele, în topul simulatoarelor militare. Cererea la export este mai mare decât 

capacitatea de producție 

Măgurele, orașul de lângă București, renumit pentru cel mai puternic laser din lume, devine și un 

important producător și exportator de simulatoare. Performanța aparține unei firme formate din 

cercetători români, care folosesc doar componente fabricate în țară. 

Acesta nu este un elicopter militar în misiune. Ci unul dintre cele mai performate simulatoare 

pentru aviație. Este construit la Măgurele și a fost deja cumpărat de o armata străină. 

Acest simulator de elicopter a costat câteva milioane de dolari și urmează să fie livrat, până la 

sfârșitul lunii, unei țări din Africa. Poate simula cele mai dificile condiții de zbor. De la 

temperaturi nefavorabile, furtuni, până la situații limită, cum ar fi o prăbușire. 

Simulatoarele de antrenament sunt construite de o echipa de cercetători români, cu softuri și 

subansamble fabricate în țară. 

Respectă standardele NATO, iar cererea la export este deja mai mare decât capacitatea de 

producție. 

„Avem simulatoare vândute pe patru continente. Avem deja construite pentru armata română 

câteva astfel de simulatoare, care se află în uz de mulți ani”, spune Ciprian Bucur, coordonatorul 

echipei de programare. 
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Cea mai mare problema rămâne lipsa personalului. 

Dincolo de salariile mai mari, un alt motiv pentru care mulți specialiști români pleacă în străinate 

este că în orașele specializate în cercetare găsesc condiții mai bune de trăi. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Litigiul fraţilor Micula: Guvernul ia în discuţie consecinţele unui proces care ar putea 

băga România în FALIMENT 

Guvernul discută în şedinţa de miercuri consecinţele asupra României ce curg dintr-o hotărâre a 

Tribunalului Uniunii Europene din 18 iunie 2019 privind litigiul fraţilor Ioan şi Viorel Micula şi 

companiilor acestora cu statul român, respectiv posibilitatea intrării ţării în default. 

„Ar exista posibilitatea extrem de gravă a activării clauzelor de cross-default pe toate 

împrumuturile suverane – putând atrage astfel intrarea în default a României. De altfel, riscul de 

executare silită va putea apărea şi în România, întrucât în dosarul de contestaţie la executare nr. 

15755/3/2014 instanţa a dispus repunerea pe rol şi a acordat termen pentru 4 septembrie 2019”, 

arată documentul pe care ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici îl va prezenta Executivului. 

Speţa priveşte un şir de procese în care statul român a fost acţionat în instanţe internaţionale de 

către de cetăţenii suedezi Ioan şi Viorel Micula şi societăţile European Food S.A., Starmill 

S.R.L., Multipack S.R.L. împotriva României, în temeiul Acordului privind promovarea şi 

protejarea reciprocă a investiţiilor între Guvernul României şi Regatul Suediei. 

Procesul a fost deschis în anul 2005 la ICSID, Curtea de Arbitraj de pe lânga Banca Mondială, 

cea mai înaltă instanţă judecătorească pentru litigiile economice. 

Fraţii Ioan şi Viorel Micula, care au şi cetăţenie suedeză, au susţinut că statul român nu şi-a 

respectat angajamentele referitoare la protecţia reciprocă a investiţiilor cuprinse în acordul 

bilateral dintre Suedia şi România. Prin semnarea acestui acord bilateral, România s-a angajat să 

protejeze investiţiile suedeze făcute pe teritoriul statului român şi, în acest context, să creeze şi să 

menţină condiţiile favorabile pentru investiţiile efectuate de investitorii suedezi, precum şi să 

protejeze pe teritoriul său aceste investiţii. Reclamanţii au solicitat despăgubiri materiale în 

valoare de aproximativ 613 milioane euro, prejudiciu efectiv, şi dobânzi calculate la o rată de 

ROBOR plus 5%. 

Prin hotărârea pronunţată în dosarul arbitral anterior menţionat, Tribunalul a decis acordarea de 

despăgubiri reclamanţilor în valoare de aproximativ 376,43 milioane lei plus dobândă, echivalent 

a aproximativ 84,54 milioane euro plus dobândă.  
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Valoarea dobânzilor nu a fost calculată de către Tribunalul arbitral, menţionându-se doar rata 

dobânzii aplicabile (ROBOR plus 5%) şi data de la care începe să curgă. 

Oficialii statului spun că România şi-a îndeplinit obligaţiile din această hotărâre arbitrală, prin 

plata următoarelor sume: 337.492.864 lei, în luna ianuarie 2014, prin compensarea sumelor 

datorate bugetului general consolidat de societatea European Food SA, unul dintre creditorii din 

hotărârea arbitrală, cu sumele corespunzătoare datorate de România, conform hotărârii arbitrale; 

45.681.714,82 lei, în cursul lunilor ianuarie-februarie 2015, atunci când conturile Ministerului 

Finanţelor Publice au fost executate silit şi sumele rezultate au fost virate în contul Biroului de 

Executori Judecătoreşti Mazilu şi Asociaţii, care acţiona în numele creditorilor; din această 

sumă, executorul judecătoresc a reţinut drept cheltuieli de executare suma de 2.480.000 lei; 

472.788.675,43 lei, în data de 9 martie 2015, în contul deschis pe numele societăţilor Multipack 

SRL, Starmill SRL, European Food SA, persoanelor fizice Ioan Micula şi Viorel Micula şi BEJ 

Mazilu şi Asociaţii, în baza Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.77/2014. 

Comisia Europeană a decis în data de 30 martie 2015 că plata despăgubirilor acordate prin 

hotărârea arbitrală pronunţată în dosarul ICSID nr.ARB/05/20 constituie ajutor de stat 

incompatibil cu piaţa internă. În consecinţă, România a fost obligată să nu plătească ajutorul 

incompatibil menţionat la paragraful precedent şi să recupereze toate ajutoarele incompatibile 

care au fost deja plătite oricăreia dintre entităţile prevăzute expres în Decizia Comisiei Europene 

din 30 martie 2015. 

Prin urmare, în temeiul Deciziei Comisiei Europene din 30 martie 2015, a luat naştere un alt 

raport juridic, care presupunea executarea voluntară sau silită de către persoanele vizate de 

decizie a unor obligaţii pecuniare distincte de cele care au făcut obiectul hotărârii arbitrale. Acest 

raport juridic a început să fie pus în aplicare de către România în data de 7 aprilie 2015, prin 

executarea sumei de 472.788.675,43 lei, plătită în data de 9 martie 2015 în contul deschis pe 

numele societăţilor Multipack SRL, Starmill SRL, European Food SA, persoanelor fizice Ioan 

Micula şi Viorel Micula şi BEJ Mazilu şi Asociaţii, în baza Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 

nr.77/2014. 

De asemenea, în temeiul acestui titlu executoriu al Comisiei Europene, Agenţia Naţională de 

Administrare Fiscală a executat silit mai multe societăţi enumerate în cuprinsul deciziei. În acest 

sens, organele fiscale centrale au recuperat 4.962.706 lei. 

În prezent, România este nevoită să asigure reprezentarea juridică, prin societăţi de avocatură 

specializate în legislaţia din diverse jurisdicţii internaţionale unde cei cinci creditori mai sus 

menţionaţi mai sus încearcă să execute hotărârea arbitrală ICSID din dosarul nr.ARB/05/20, 

nerecunoscându-se efectele compensării de drept din ianuarie 2014 şi nici plata realizată în data 

de 9 martie 2015. 
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Astfel, sunt începute proceduri de executare silită în Statele Unite ale Americii, Regatul Unit al 

Marii Britanii şi Irlandei de Nord, Marele Ducat al Luxemburgului, Regatul Belgiei şi în Suedia, 

deşi hotărârea arbitrală fusese executată integral de România până la data emiterii Deciziei 

Comisiei Europene din 30 martie 2015. 

Până la data pronunţării hotărârii Tribunalului Uniunii Europene din 18 iunie 2019, apărările 

principale ale României erau axate pe faptul că nu se justifică o nouă executare silită în condiţiile 

în care România şi-a îndeplinit obligaţiile din hotărârea arbitrală şi, în plus, pe existenţa Deciziei 

Comisiei Europene din 30 martie 2015 prin care s-a stabilit că executarea voluntară sau silită a 

hotărârii arbitrale este incompatibilă cu dreptul Uniunii Europene în materia ajutorului de stat. 

Ministerul Finanţelor Publice alocă un buget estimat anual de 1 milion euro pentru reprezentarea 

juridică în toate aceste jurisdicţii. Până în prezent, valoarea aproximativă achitată acestor 

societăţi de avocatură este de 4 milioane euro. 

Împotriva Deciziei Comisiei Europene din 30 martie 2015, societăţile şi investitorii Micula au 

introdus acţiune în anulare la Tribunalul Uniunii Europene, care, prin hotărârea pronunţată în 

data de 18 iunie 2019, a anulat acest act al Comisiei Europene. 

În data de 25.06.2019, la sediul Reprezentanţei Permanente a avut loc o întâlnire între 

reprezentanţii Direcţiei Generale Concurenţă, reprezentanţi ai serviciul juridic al Comisiei 

Europene, reprezentanţi ai Consiliului Concurenţei şi ataşaţi ai Reprezentanţei Permanente. 

Tema acestei întâlniri a fost decizia Tribunalului UE prin care s-a anulat decizia Comisiei 

Europene ce dispunea recuperarea ajutorului de stat. Direcţia Generală Concurenţă nu are încă o 

strategie clară în materia modului în care va aborda cauza; aşadar, urmează să decidă în luna 

iulie cu privire la următoarele posibile acţiuni: atacarea hotărârii la Curtea de Justiţie a UE 

(CJUE). Termenul legal pentru Comisia Europeana pentru depunerea recursului este de 2 luni de 

zile, i.e. până la data de 29 august 2019 sau renunţarea la o acţiune ulterioară la CJUE şi emiterea 

unei noi decizii finale, care va lua în considerare perioada de după 31 decembrie 2006. 

Discuţia a relevat şi o serie de incertitudini legate de modul în care Comisia Europeană şi Statul 

român trebuie să acţioneze în respectiva speţă. 

Ce este mai important, în urma anulării Deciziei Comisiei Europene din 30 martie 2015, 

Ministerul Finanţelor Publice apreciază că, în lipsa unei interdicţii legale la nivelul Uniunii 

Europene, există riscul ca România să fie obligată să restituie sumele încasate necuvenit în 

temeiul acestui nou raport juridic, respectiv suma de 472.796.555,24 lei încasată în data de 7 

aprilie 2015. 
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Pentru această sumă, executată în temeiul titlului emis de Comisia Europeană, ar putea fi 

solicitate dobânzi, care, ţinând cont de cuantumul sumei încasate, pot ajunge la un cuantum 

important. Cuantumul dobânzilor şi perioada pentru care sunt datorate, pot fi influenţate de 

clarificările adresate Comisiei Europene. În ipoteza în care în urma acestor clarificări ar rezulta 

că dobânzile solicitate sunt datorate şi acestea se calculează de la data încasării sumei, cuantumul 

acestora ar fi de aproximativ 146.430.000 lei până la 1 iulie 2019. Se mai adaugă suma de 

4.985.388 lei executată de către Agenţia Naţională de Administrare Fiscală în intervalul 2015-

2019, la care ar urma să se adauge dobânda. Conform ipotezei arătate mai sus, această dobândă 

calculată până la 1 iulie 2019 ar fi de aproximativ 1.121.590 lei. 

Întârzierea restituirii de către România a sumelor executate în temeiul Deciziei Comisiei 

Europene din 30 martie 2015 va conduce la plata unor penalităţi substanţiale şi la un risc major 

de executare silită a României în ipoteza în care Comisia Europeană nu obţine o suspendare a 

efectelor hotărârii Tribunalului Uniunii Europene din 18 iunie 2019 sau nu emite rapid o nouă 

decizie de recuperare. Aceste penalităţi substanţiale vor putea fi solicitate şi în ipoteza în care 

recursul Comisiei Europene nu va fi admis sau dacă nu va fi anulată în totalitate Hotărârea 

Tribunalului Uniunii Europene din 18 iunie 2019. 

„Cu toate acestea, înţelegem din discuţiile informale purtate de Reprezentanţa Permanentă a 

României la Uniunea Europeană şi Consiliul Concurenţei cu reprezentanţii Comisiei Europene 

după pronunţarea Tribunalului Uniunii Europene în data de 18 iunie 2019, România se află astăzi 

în procedură de investigaţie şi, prin urmare, restituirea sumelor încasate în temeiul Deciziei 

Comisiei Europene din 30 martie 2015 nu poate avea loc până la pronunţarea unei hotărâri 

definitive în legătură cu această procedură de investigaţie, potrivit art.108 alin.(3) din Tratatul de 

funcţionare a Uniunii Europene. 

Mai concret, în viitorul apropiat, Comisia Europeană va trebui fie să ia o decizie cu privire la 

emiterea unei noi decizii de recuperare pentru o valoare mai mică decât cea din cadrul deciziei 

din 30 martie 2015, pe baza îndrumărilor primite în considerentele la Hotărârea Tribunalului 

Uniunii Europene din 18 iunie 2019, fie să introducă un recurs împotriva acestei hotărâri”, arată 

documentul discutat în Guvern. 

Documentul menţionează că în anii trecuţi fraţii Micula au încercat executarea României în 

diverse jurisdicţii, prin instituirea unor popriri asupra conturilor unor bănci prin intermediul 

cărora România încasează sau plăteşte sumele aferente euroobligaţiunilor lansate pe pieţele 

externe în cadrul Programului Medium Term Notes. O astfel de acţiune se reflecta în blocarea 

sau reţinerea sumelor care fac obiectul încasării sumelor de la investitori sau plăţii serviciului 

datoriei publice guvernamentale (principal şi dobânzi), ceea ce ar putea aduce prejudicii majore 

României în ceea ce priveşte finanţarea datoriei publice, atât de natură financiară cât şi 

reputaţională, îndeosebi având în vedere demersurile Ministerului Finanţelor Publice privind 

realizarea planului de finanţare de pe pieţele externe pentru anul 2019.  
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Mai mult, într-o astfel de situaţie, ar exista posibilitatea extrem de gravă a activării clauzelor de 

cross-default pe toate împrumuturile suverane – putând atrage astfel intrarea în default a 

României. 

De altfel, riscul de executare silită va putea apărea şi în România, întrucât în dosarul de 

contestaţie la executare nr. 15755/3/2014 instanţa a dispus repunerea pe rol şi a acordat termen 

pentru 4 septembrie 2019. 

„Întrucât la nivelul Ministerului Finanţelor Publice a fost înregistrată, în data de 27 iunie 2019, o 

solicitare din partea lui Ioan Micula şi a societăţii Multipack SRL de plată a hotărârii arbitrale 

(pentru argumentele de mai sus, nu suntem de acord cu interpretarea acestora potrivită căreia 

suntem în prezenţa unei solicitări de plată întemeiată pe hotărârea arbitrală), iar o eventuală 

restituire a unor sume încasate în temeiul Deciziei Comisiei Europene din 30 martie 2015 sau un 

eventual refuz ar trebui să se facă în regim de urgenţă, se va iniţia o corespondenţă oficială cu 

Comisia Europeană, prin Consiliul Concurenţei, în calitatea sa de punct unic de contact în relaţia 

cu Comisia Europeană pe domeniul ajutor de stat. 

Conform Infogramei Reprezentanţei Permanente nr. 5574 din 1 iulie 2019, trebuie avute în 

vedere următoarele aspecte: (i) Conform Comisiei Europene, Statele Membre trebuie să se abţină 

de la orice acţiune prin care se efectuează plata despăgubirii dispuse de Tribunalul ICSID. 

Nerespectarea unei asemenea obligaţii ar putea atrage incidenţa unei acţiuni de infringement; (ii) 

În cazul în care Comisia Europeană nu va formula recurs, aceasta ar putea să emită o decizie prin 

care să dispună recuperarea ajutorului ilegal acordat după data de 31 decembrie 2006. Comisia 

Europeană nu a putut oferi un răspuns clar cu privire la efectele/valabilitatea ordinului de 

suspendare provizorie a ajutorului emis în anul 2014 şi nici nu a putut oferi informaţii legate de 

emiterea unui nou ordin în cazul în care România şi-ar anunţa intenţia de a plăti către Micula 

contravaloarea ajutorului de recuperat. 

În acest sens, având în vedere riscurile identificate mai sus, ataşăm adresa semnată către 

Consiliul Concurenţei, prin am solicitat Comisiei Europene prezentarea punctului de vedere 

oficial asupra interpretării dreptului Uniunii Europene în materia ajutorului de stat, astfel încât să 

putem reveni cu un proiect de Memorandum în Guvern”, încheie documentul. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Guvernul a lansat ediţia a şasea a Programului de Internship 

Guvernul a lansat, miercuri, ediţia a şasea a Programului de Internship. Premierul Viorica 

Dăncilă a afirmat că pentru stagiul de practică din acest an s-au înscris studenţi sau absolvenţi de 

studenţi ai universităţilor de prestigiu din mai multe ţări europene. 
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„Astăzi (miercuri-nr.) am avut plăcerea de a găzdui la Palatul Victoria ceremonia de deschidere a 

celei de-a şasea ediţii a Programului Oficial de Internship al Guvernului României. Succesul 

acestui program este confirmat de numărul mare al tinerilor care au aplicat şi în acest an, precum 

şi de faptul că cei interesaţi să se familiarizeze cu administraţia publică centrală sunt studenţi sau 

absolvenţi ai universităţilor de prestigiu din mai multe ţări europene. Pentru a-i sprijini şi motiva 

pe studenţi am îmbunătăţit legea internshipului şi am mărit indemnizaţia lunară oferită fiecărui 

intern. Aceasta a fost majorată la 2080 de lei vrut. În plus, de anul acesta perioada de desfăşurare 

a programului de internship este considerată vechime în câmpul muncii. Am convingerea că 

profesioniştii din toate instituţiile partenere îi vor îndruma pe tineri în următoarele două luni. La 

finalul acestui stagiu de pregătire ne dorim să avem cât mai mulţi tineri dornici care să urmeze o 

carieră în administraţia publică centrală”, a declarat Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei de 

guvern. 

La evenimentul de lansare al Programului Oficial de Internship al Guvernului României, ediţia 

2019 au participat premierul Viorica Dăncilă, ministrul de Finanţe Eugen Teodorovici, dar şi 

ministrul pentru românii de pretutindeni, Natalia Intotero. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Dăncilă: Biletele de călătorie gratuită pentru persoanele cu handicap vor putea fi ridicate 

şi de ONG-uri 

Biletele de călătorie gratuită pentru persoanele cu handicap vor putea fi ridicate şi distribuite 

acetora şi de către reprezentanţii organizaţiilor neguvernamentale care îi promovează şi le 

protejează drepturile, a anunţat premierul Viorica Dăncilă, înaintea şedinţei de Guvern de 

miercuri. 

"Vom aproba în şedinţa de astăzi (miercuri -n.r.) încă o măsură în sprijinul persoanelor cu 

dizabilităţi, prin consultările cu organizaţiile neguvernamentale am găsit o soluţie prin care să 

reducem birocraţia şi să asigurăm mai uşor accesul persoanelor cu dizabilităţi la biletele de 

călătorie gratuită. Potrivit noilor reglementări, biletele de călătorie gratuită pentru persoanele cu 

handicap vor putea fi ridicate şi distribuite acestora şi de către organizaţiile neguvernamentale, 

care le protejează şi le promovează drepturile", a declarat premierul Viorica Dăncilă. 

Potrivit reglementărilor în vigoare, biletele de călătorie pentru persoanele cu dizabilităţi pot fi 

ridicate numai în baza cererii persoanei cu handicap, a reprezentantului legal sau altei persoane 

cu împuternicire notarială în acest sens sau în baza cererii asistentului personal. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Romarm negociază cu compania europeană John Cockerill pentru realizarea turelei de 

calibru 30 mm 

Compania Naţională Romarm a început discuţiile pentru o colaborare cu compania europeană 

John Cockerill, fostă CMI, pentru a realiza turela de calibru 30 mm, anunţă Ministerul 

Economiei. 

Compania Naţională ROMARM a început discuţiile pentru o colaborare cu compania europeană 

John Cockerill, fostă CMI, scopul cooperării fiind de a realiza împreună, prin transfer de 

tehnologie şi know- how, a unei familii de turele, incluzând calibrul 30mm, pentru piaţa internă 

şi externă, urmând ca gradul de integrare a produselor la filialele Romarm să crească pe măsura 

ce proiectul avansează şi se materializează oportunităţile de dezvoltare pe alte pieţe, anunţă 

Ministerul Economiei, într-un comunicat de presă postat pe site. 

"Romarm a început colaborarea cu John Cockerill, fost CMI. Discuţiile include un potential 

transfer de tehnologie care va fi implementat de Romarm prin filialele sale. Pentru a produce 

turelele calibrul 30mm intenţionăm să cooperăm şi cu alte companii din cadrul industriei 

naţionale de apărare, în funcţie de specificul domeniului de activitate. Romarm este preocupat de 

imbunatatirea calitatii produselor si serviciilor sale şi suntem interesaţi de identificarea soluţiilor 

operaţionale care vor conduce la dezvoltarea industriei de apărare din România ", a declarat 

Claudiu Cucu, director general al CN Romarm SA. 

John Cockerill Defense proiectează şi dezvoltă soluţii în domeniul sistemelor de arme, cum ar fi 

turelele Cockerill® de la calibrul 25mm până la 120 mm, care combină o putere sporită de foc şi 

o greutate redusă pentru o mobilitate ridicată a vehiculelor blindate. 

“În ultimele luni am avut câteva parteneriate deosebit de importante pentru industria naţională de 

apărare: cel dintre Uzina Mecanică Plopeni şi Beretta, care va permite ca în România să se 

producă o armă de asalt de ultimă generaţie, cel dintre Romaero şi Raytheon, care permite să 

punem bazele unui centru de mentenanţă pentru sistemul Patriot şi ca Romaero să devină unul 

dintre furnizorii globali ai Raytheon, sau cel dintre companiile româneşti din industria de apărare 

încheiat între Pro Optica, Romarm şi IOR pentru turele telecomandate de calibru 7,62 mm şi 12,7 

mm. Colaborarea pe care Romarm o începe acum cu o companie de tradiţie, John Cockerill - 

fostă CMI, este o dovadă a angajamentului Ministerului Economiei şi al Guvernului de a reînnoi 

şi de a revigora industria naţională de apărare”, a transmis şi Niculae Bădălău, ministrul 

Economiei. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 



25 
 

 Cine nu are casa de marcat electronica va fi direct sanctionat de Fisc, iar amenda e uriasa 

 

Ministerul Finantelor vrea sa elimine din Legea prevenirii incalcarea termenului de utilizare a 

noilor case de marcat, masura fiind necesara deoarece operatorii economici care incalca obligatia 

de dotare cu noile dispozitive nu au motive obiective pentru neconformare. 

 

"MFP propune, printr-un proiect de act normativ, eliminarea contraventiei referitoare la 

nerespectarea de catre utilizatorii aparatelor de marcat electronice fiscale a termenelor prevazute 

de lege, de a utiliza aparate de marcat cu jurnal electronic (art. 10 lit. c) din Ordonanta de 

Urgenta a Guvernului nr. 28/1999 de sub prevederile Legii prevenirii nr. 270/2017", potrivit unui 

comunicat al ministerului. 

 

Ministerul mentioneaza ca masura este necesara deoarece operatorii economici care incalca 

obligatia de dotare cu noile dispozitive nu au motive obiective pentru neconformare, in conditiile 

in care au fost emise autorizatii de distributie pentru aparatele de marcat care acopera toate 

tipurile de activitati economice, iar distribuitorii autorizati au stocuri de aparate de marcat noi. 

 

De asemenea, o mare parte dintre operatorii economici au achizitionat si instalat aparate de 

marcat cu jurnal electronic, iar perpetuarea acestei situatii ar duce la discriminarea operatorilor 

economici corecti. 

 

In prezent, nerespectarea obligatiei se afla sub Legea prevenirii, astfel ca inspectorii Antifrauda, 

atunci cand ajung in control la o firma care nu respecta obligatia de a avea noua casa de marcat, 

nu aplica direct amenda. 

 

Initial, acorda un termen de confirmare, iar la urmatorul control daca firma tot nu face dovada 

achizitiei casei de marcat, este sanctionata. 

 

Dupa aceasta modificare, in cazul firmelor care nu sunt dotate cu case de marcat, inspectorii 

Directiei Generale Antifrauda Fiscala din cadrul ANAF vor dispune de la prima abatere 

amenda de la 8.000 lei la 10.000 lei, suspendarea activitatii operatorului economic la unitatea de 

vanzare a bunurilor sau de prestare a serviciilor, precum si confiscarea sumelor nejustificate, 

respectiv sanctiunile prevazute la art. 11 alin. (1) lit. f) din OUG nr. 28/1999. 

 

MFP subliniaza ca toate firmele care comercializeaza produse sau presteaza servicii direct catre 

populatie au obligatia de a fiscaliza toate incasarile prin intermediul casei de marcat electronice 

fiscale si de a se dota cu noile aparate de marcat prevazute de cadrul normativ. 
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"In acest context, in care MFP a epuizat masurile legislative de sprijinire a contribuabililor pe 

care le-a avut la dispozitie, se impune modificarea pct. 42 din anexa nr. 1 la Hotararea 

Guvernului nr. 33/2018 privind stabilirea contraventiilor care intra sub incidenta Legii prevenirii 

nr. 270/2017, precum si a modelului planului de remediere", se mai spune in comunicat. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CNAIR a scos la licitaţie supervizarea Autostrăzii de Centură Bucureşti Sud 

CNAIR a postat miercuri în sistemul electronic de achiziţii publice (SICAP) anunţul de 

participare pentru procedura de atribuire prin licitaţie deschisă, având ca obiect "Supervizare 

Proiectare şi Execuţie Autostrada de Centură Bucureşti km 0+000 – km 100+900 

Este vorba de trei loturi: lotul 1: sector 1 km 52+070 – km 52+770 aferent Centura Nord, sector 

2 km 52+770 – km 69+000 aferent Centura Sud; lotul 2: km 69+000 – km 85+300 aferent 

Centura Sud; lotul 3: sector 1 km 85+300 – km 100+765 aferent Centura Sud, sector 2 km 0+000 

– km 2+500 aferent Centura Nord". 

Valoarea estimată a procedurii de atribuire este de aproximativ 5.000.000 euro fără TVA pentru 

fiecare lot în parte iar data limită de depunere a ofertelor este septembrie 2019. 

Cele trei loturi ale Autostrăzii de Centură Sud a Municipiului Bucureşti vor avea o lungime 

însumată de aproximativ 52 de km şi după ce vor fi finalizate vor face face legătura între A1 şi 

A2. 

În valoare de aproximativ 580 de milioane de euro, întregul proiect va permite descongestionarea 

circulaţiei în zona de Sud a Bucureştiului şi va asigura traficul rutier de tranzit pe segmentul 

românesc al coridorul 4 pan- european. 

Proiectarea fiecărui lot al acestui Autostrăzii de Centură Sud a Municipiului Bucureşti, va dura 

12 luni, iar execuţia 30 de luni, după atribuirea contractelor. 

Acest proiect, similar soluţiilor aplicate în zona marilor metropole europene, face parte din 

Master Planul General de Transport şi urmează să fie finanţat prin POIM 2014-2020. 

Pentru Lotul 1: sector 1 km 52+070 – km 52+770 aferent Centura Nord, sector 2 km 52+770 – 

km 69+000 aferent Centura Sud s-a finalizat procesul de contestare în instanţă şi se aşteaptă 

motivarea acesteia. 
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Pentru Lotul 2: km 69+000 – km 85+300 aferent Centura Sud, contractul pentru Proiectare şi 

Execuţie în valoare de 750.849.942,12 lei fără TVA a fost semnat în data de 9 martie 2019, între 

CNAIR şi Compania Alsim Alarko Sanayi Tesisleri ve Ticaret AS, cu o perioadă de proiectare 

de 12 luni şi o perioadă de execuţie a lucrărilor de 30 de luni. 

Pentru Lotul 3: sector 1 km 85+300 – km 100+765 aferent Centura Sud, sector 2 km 0+000 – km 

2+500 aferent Centura Nord", contractul pentru Proiectare şi Execuţie în valoare de 

853.422.022,52 lei, fără TVA a fost semnat în data de 14 aprilie 2019, cu Asocierea Aktor S.A. - 

Euro Construct Trading 98 S.R.L, iar durata de realizare este de 42 luni, din care 12 luni pentru 

proiectare şi 30 luni (2,5 ani) pentru execuţia lucrărilor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Mircea Geoană devine numărul doi în NATO, adjunct al secretarului general Jens 

Stoltenberg. „E o provocare şi o oportunitate” 

Secretarul general NATO, Jens Stoltenberg, a anunţat miercuri numirea lui Mircea Geoană în 

funcţia de adjunct al secretarului general al Alianţei Nord-Atlantice. 

Secretarul general NATO, Jens Stoltenberg, a anunţat miercuri numirea lui Mircea Geoană în 

funcţia de adjunct al secretarului general al Alianţei Nord-Atlantice. 

Mircea Geoană o va înlocui pe Rose Gottemoeller, din Statele Unite, al cărei mandat începuse în 

octombrie 2016. 

"Sunt bucuros să anunţ numirea lui Mircea Geoană în funcţia de adjunct al secretarului general 

NATO. Este un promotor puternic al relaţiilor transatlantice şi va aduce experienţa îndelungată 

de politician şi diplomat. Va fi primul român care deţine această poziţie înaltă", a declarat Jens 

Stoltenberg, conform unui comunicat postat pe site-ul NATO. 

-0:12 

"Îi sunt foarte recunoscător lui Rose Gottemoeller. Abilităţile sale diplomatice şi expertiza în 

domeniul politicilor pentru securitatea internaţională sunt nepreţuite pentru Alianţă, în contextul 

în care NATO continuă să se adapteze unui mediu de securitate imprevizibil", precizează Jens 

Stoltenberg. 
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Geoană, despre numirea la NATO: E o provocare şi o oportunitate de a reprezenta 

interesele Alianţei 

Mircea Geoană a declarat că este mândru să fie desemnat în funcţia de adjunct al secretarului 

general al NATO şi că este deopotrivă „o uriaşă provocare şi oportunitate” ca să reprezinte 

interesele Alianţei Nord-Atlantice. 

 

„Sunt mandru sa fiu desemnat de catre Secretarul General NATO, Jens Stoltenberg, ca 

urmatorul Secretar General Adjunct. Este, deopotriva, o uriasa provocare si o oportunitate de a 

reprezenta interesele Aliantei noastre, care asigura securitatea a peste 1 miliard de cetateni. De-

a lungul carierei mele diplomatice si politice am promovat legatura transatlantica si integrarea 

euro-atlantica a Romaniei. Sunt profund onorat sa fiu desemnat pentru aceasta pozitie cheie ce 

reprezinta, de asemenea, o recunoastere a importantei contributii a Romaniei in cadrul NATO. 

Apreciez, in mod deosebit, sustinerea politica si institutionala trans-partinice de care s-a 

bucurat candidatura mea”, a scris Mircea Geoană, miercuri, pe Facebook. 

Secretarul general NATO, Jens Stoltenberg, a anunţat miercuri numirea lui Mircea Geoană în 

funcţia de adjunct al secretarului general al Alianţei Nord-Atlantice. 

Mircea Geoană o va înlocui pe Rose Gottemoeller, din Statele Unite, al cărei mandat începuse în 

octombrie 2016. 

Mircea Dan Geoană, 61 de ani, este un politician român, în prezent preşedinte al Partidului 

Social Românesc, formaţiune pe care a fondat-o în aprilie 2015. De asemenea, Mircea Geoană 

este preşedintele Institutului Aspen România, o asociaţie non-profit, apolitică. 

El a fost preşedintele Partidului Social Democrat din aprilie 2005 până în februarie 2010, 

preşedinte al Senatului României din decembrie 2008 până în noiembrie 2011, senator, fost 

Ambasador al României în SUA şi Ministru de Externe în Guvernul Năstase 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Consiliul Fiscal si-a ales noua conducere: Presedinte va fi Daniel Daianu, iar Bogdan-

Octavian Cozmanca, vice 

 

Consiliul Fiscal al Romaniei si-a ales, marti, noua conducere, prin vot secret. 

 

Conform unui comunicat de presa remis miercuri Ziare.com, presedinte al institutiei a fost ales 

Daniel Daianu, iar functia de vicepresedinte a obtinut-o Bogdan-Octavian Cozmanca. 
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"In data de 16.07.2019 a avut loc sedinta Consiliului Fiscal in cadrul careia au fost alesi 

presedintele si vicepresedintele institutiei. In urma votului secret al membrilor exprimat in baza 

art. 56 din Legea responsabilitatii fiscal-bugetare nr. 69/2010 a fost ales drept Presedinte al 

Consiliului Fiscal dl. acad. Daniel Daianu, iar pentru functia de vicepresedinte a fost ales 

dl. Bogdan-Octavian Cozmanca", se arata in document. 

 

La inceputul lunii iulie, Camera Deputatilor si Senatul, reunite in sesiune extraordinara, au votat 

candidatii inscrisi pentru a ocupa functiile de membri ai Consiliului Fiscal. 

 

Cei cinci candidati, care au primit votul in Parlament sunt: 

 George Georgescu - la propunerea Academiei Romane 

 Bogdan-Octavian Cozmanca - la propunerea BNR 

 Georgiana Camelia Cretan - sustinut de Academia de Studii Economice 

 Daniel Daianu- propus de Institutul Bancar Roman 

 Bogdan Sebastian Capraru - sustinut de Asociatia Romana a Bancilor 

 

Pana acum, Consiliul Fiscal a fost alcatuit din: 

 Ionut Dumitru, presedinte 

 Razvan Victor Stanca, vicepresedinte 

 Tatiana Mosteanu 

 Lucian Liviu Albu 

 Silviu Marius Seitan 

 

Consiliul Fiscal a fost creat in iunie 2010, moment in care au fost alesi si cei cinci membri, iar 

Ionut Dumitru a fost ales presedinte in 12 iulie 2010. 

 

Mandatul membrilor Consiliului Fiscal este de 9 ani, astfel ca in acest an expira si, potrivit legii, 

nu poate fi prelungit. 

 

"Membrii Consiliului fiscal sunt numiti prin hotarare de catre Parlament, pentru o perioada de 9 

ani. Membrii Consiliului fiscal nu pot fi realesi la finalizarea mandatului. Daca mandatul unui 

membru al Consiliului fiscal a incetat dupa o perioada de 3 ani, acesta poate fi reales o singura 

data. 

 

Academia Romana, Banca Nationala a Romaniei, Academia de Studii Economice Bucuresti, 

Institutul Bancar Roman si Asociatia Romana a Bancilor vor nominaliza fiecare o singura 

persoana pentru a face parte din Consiliul fiscal. 
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Persoanele nominalizate pentru a face parte din Consiliul fiscal sunt audiate de catre comisiile de 

buget-finante ale Parlamentului si vor fi votate de catre Parlament. In situatia in care persoanele 

nominalizate potrivit alin. (2) nu intrunesc voturile necesare, entitatile mentionate vor face alte 

nominalizari, in termen de 15 zile", se arata in legea de infiintare a Consiliului Fiscal. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Un român ar putea deveni noul director general al Agenţiei Internaţionale pentru 

Energie Atomică 

Diplomatul român Cornel Feruţă ar putea deveni noul director general al Agenţiei Internaţionale 

pentru Energie Atomică (AIEA), informează agenţia Reuters, care citează surse diplomatice 

potrivit cărora actualul deţinător al funcţiei, japonezul Yukiya Amano, intenţionează să 

demisioneze anul viitor. 

Potrivit acestor surse, Amano ar urma să demisioneze din cauza stării precare de sănătate. 

Diplomatul japonez, în vârstă de 72 de ani, a început al treilea mandat în fruntea AIEA în 2017. 

Planul lui Amano de a pleca de la conducerea AIEA în martie 2020 ar însemna că cei 35 de 

membri ai Consiliului Guvernatorilor Agenţiei vor trebui să găsească un succesor pentru acesta. 

Ulterior, numele persoanei desemnate ar urma să fie supus votului Conferinţei Generale. 

Următoarea întâlnire a Conferinţei Generale a AIEA ar urma să aibă loc în septembrie. 

Sursele diplomatice citate de Reuters notează că ambasadorul Argentinei la AIEA, Rafael Grossi 

şi actualul coordonator-şef al AIEA, românul Cornel Feruţă, sunt posibilii înlocuitori ai lui 

Amano. 

Agenţia Internaţională pentru Energie Atomică a informat miercuri că „Directorul General este 

în contact cu membrii Consiliului Guvernatorilor în legătură cu planurile sale de viitor. El va 

informa în mod oficial Consiliul la momentul potrivit”. 

(Sursa: Mediafax) 
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 România ar putea rămâne fără funcţia de comisar european interimar, după ce Ioan 

Mircea Paşcu nu a mai fost audiat 

Audierea lui Ioan Mircea Paşcu în Conferinţa Preşedinţilor de Comisii Parlamentare, dar şedinţa 

a fost amânată deoarece unul dintre forurile legislative nu are încă un preşedinte ales, au spus 

surse europene, pentru MEDIAFAX. Pe agenda plenul PE de joi nu figurează vot pentru 

validarea lui Paşcu. 

După ziua de joi, următoarea sesiune plenară a Parlamentului European se va desfăşura pe 16 

septembrie, prin urmare este probabil ca validarea lui Ioan Mircea Paşcu, propus comisar 

european interimar din partea României, să nu mai aibă loc până în septembrie, au explicat 

sursele citate. 

Astfel, este probabil ca România să nu mai aibă comisar european interimar, având în vedere că 

reprezentanţii Comisiei Europene trebuie să anunţe împărţirea portofoliilor pentru statele 

membre ale UE, iar acestea trebuie să facă nominalizări pentru noii comisari ce vor face parte 

din Executivul european. Ulterior va avea loc audierea persoanelor propuse în poziţiile de 

comisari europeni de către ţările membre în Parlamentul European şi apoi validarea prin vot. 

Potrivit agendei afişate pe site-ul PE, Conferinţa Preşedinţilor de Comisii Parlamentare trebuia să 

îi audieze pe Ioan Mircea Paşcu, nominalizat de România, şi pe Kadri Simson din Estonia, într-o 

şedinţă miercuri. De asemenea, conform agendei, era prevăzut un vot pe cele două propuneri în 

plenul de joi al Parlamentului European, la Strasbourg. Cei doi urmau să îi înlocuiască interimar 

pe Corina Creţu şi Andrus Ansip. 

Cu toate acestea, în programul oficial de joi al PE, afişat pe site-ul instituţiei, nu apare un vot 

asupra celor două persoane nominalizate, ci doar diverse puncte legate de încălcarea drepturilor 

omului şi a statului de drept în Hong Kong, situaţia de la graniţa SUA-Mexic, precum şi rezoluţii 

privind situaţia în Venezuela. 

Preşedintele în exerciţiu al Comisiei Europene, Jean Claude Juncker, a transmis, pe 12 iulie, că 

cele două propuneri de comisari europeni interimari, Ioan Mircea Paşcu şi Kadri Simson, 

competente pentru a ocupa acest post. Juncker a decis că propunerile de comisari nu vor avea 

alocate portofolii specifice în Executivul european. 

Pe 8 iulie, Consiliul Uniunii Europene a respins propunerea preşedintelui în exerciţiu al CE Jean-

Claude Juncker de a transfera unor comisari în funcţii atribuţiile Corinei Creţu şi lui Andrus 

Ansip, după ce aceştia au preluat mandate de eurodeputaţi. 
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Andrus Ansip a deţinut portofoliul Pieţei Unice Digitale iar Corina Creţu pe cel al Politicilor de 

Coeziune. Portofoliile au fost transferate temporar în sarcina vicepreşedintelui Maroš Šefčovič, 

respectiv comisarului Johannes Hahn. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Negocieri pentru noua Comisie Europeană. Ursula von der Leyen așteaptă propuneri 

pentru viitoarele posturi de comisari 

Încep negocierile pentru împărțirea portofoliilor în viitoarea Comisie Europeană. Ursula von der 

Leyen va prelua mandatul de președinte al Comisiei la 1 noiembrie, după ce Parlamentul 

European a validat-o aseară, cu un scor la limită. Lucian Pîrvoiu, trimisul special al TVR la 

Strasbourg, are detalii. 

Ursula von der Leyen a lansat încă de aseară o provocare liderilor europeni: să vină cu propuneri 

pentru viitoarele posturi de comisari europeni în cabinetul pe care îl va conduce. 

Fiecare țară va trebui să prezinte două nume: un bărbat și o femeie, pentru a fi egalitate totală în 

această comisie. 14 comisari bărbați și 14 comisari femei. 

După ce își va forma o idee asupra candidaților, ea îi va selecta pe cei cu care va merge în fața 

Parlamentului European pentru a fi validați. 

România ar fi îndreptățită, spun foarte mulți politicieni, să ceară un post de vicepreședinte al 

Comisiei Europene, pentru că, până acum, nu am avut un astfel de post, iar Europa de Est a fost 

văduvită de funcții importante la împărțirea din ultimele săptămâni. 

Avem informații certe că Ioan Mircea Pașcu are șanse foarte puține să treacă în Parlament și să 

devină comisar european, fie și interimar, pentru că nu s-au întrunit președinții de comisii, nu 

există cvorum, deci se va amâna pentru la toamnă. 

Urmează și formarea echipelor de specialiști din interiorul comisiilor. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Comisia Europeana vrea evaluarea anuala a fiecarui stat privind statul de drept si cere 

ajutorul societatii civile 

 

Comisia European a prezentat, miercuri, o serie de initiative concrete privind statul de drept, iar 

printre masuri se numara instituirea unui ciclu de evaluarea a statului de drept, care sa includa un 

raport anual referitor la subiect vizand toate statele membre ale UE. 

 

"Comisia prezinta astazi, 17 iulie, o serie de initiative concrete grupate in jurul a trei piloni: 

promovarea unei culturi a statului de drept; prevenirea problemelor legate de statul de drept si 

oferirea unui raspuns eficient in cazul incalcarilor statului de drept. In calitate de gardian al 

tratatelor, Comisia Europeana are un rol unic. 

 

Cu toate acestea, institutiile Uniunii si statele membre sunt responsabile de garantarea respectarii 

statului de drept ca valoare fundamentala a Uniunii noastre. In plus, un raspuns eficient necesita, 

de asemenea, sprijinul societatii civile. De asemenea, Comisia face apel la toate partile sa 

actioneze in acest sens", au transmis reprezentantii Comisiei Europene, printr-un comunicat de 

presa. 

 

Institutia mai spune ca pentru a promova o cultura comuna a statului de drept in intreaga Europa, 

Comisia va da curs ideii privind organizarea unui eveniment anual specific dedicat dialogului cu 

societatea civila. 

 

"Aceasta va utiliza pe deplin posibilitatile de finantare pentru a capacita partile interesate, 

inclusiv societatea civila, in vederea promovarii statului de drept si pentru instituirea unei 

strategii de comunicare specifice privind statul de drept. 

 

Comisia va consolida cooperarea cu Consiliul Europei si cu alte organizatii internationale, 

precum si cu retelele judiciare si parlamentele nationale. Comisia invita Parlamentul European, 

Consiliul si statele membre sa se implice pe deplin in acest proces", a completat sursa citata. 

 

De asemenea evaluarea anuala a statului de drept in statele membre este un sistem suplimentar 

menit sa depisteze din timp problemele din tarile membre ale Uniunii Europene. 

 

"Pentru a preveni aparitia unor probleme legate de statul de drept, Comisia a decis sa instituie un 

ciclu de evaluare a statului de drept, care sa includa un raport anual privind statul de drept vizand 

toate statele membre ale UE. Acest sistem suplimentar va contribui la depistarea timpurie a 

problemelor emergente legate de statul de drept, indiferent de locul in care apar. 
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Comisia va aprofunda monitorizarea evolutiilor legate de statul de drept si va invita toate statele 

membre sa se implice intr-un schimb reciproc de informatii si intr-un dialog, inclusiv prin 

intermediul unei retele de puncte nationale de contact. 

 

Parlamentul European si Consiliul ar trebui sa organizeze o dezbatere specifica privind raportul 

anual al Comisiei. De asemenea, Comisia va dezvolta in continuare tabloul de bord privind 

justitia in Uniunea Europeana si va consolida dialogul cu alte institutii ale UE, cu statele 

membre, cu partidele politice europene si cu partile interesate", explica sursa mentionata. 

 

"Curtea de Justitie a Uniunii Europene a reafirmat recent faptul ca statul de drept este esential 

pentru functionarea UE. Importanta sa este recunoscuta, de asemenea, de o majoritate 

covarsitoare a cetatenilor UE. Cu toate acestea, statul de drept a fost atacat in mai multe moduri 

in ultimii cinci ani. 

 

Comisia Europeana a depus eforturi deosebite pentru a rezista acestor atacuri cu instrumentele de 

care dispune si va continua sa faca acest lucru. Astazi am decis sa ne consolidam si mai mult 

setul de instrumente pentru a promova, a proteja si a asigura respectarea statului de drept", a 

declarat prim-vicepresedintele Comisiei Europene Frans Timmermans. 

 

Statul de drept: o valoare comuna pentru toti europenii 

 

Rezultatele unui sondaj Eurobarometru publicat, miercuri, arata ca cetatenii acorda o mare 

importanta respectarii statului de drept: 

 

"Peste 8 din 10 cetateni afirma ca posibilitatea de a introduce cai de atac la instante de judecata 

independente, egalitatea in fata legii si investigarea si urmarirea penala corespunzatoare a 

cazurilor de coruptie sunt importante pentru ei; 

 

Peste 8 din 10 cetateni afirma ca statul de drept trebuie respectat in toate celelalte state membre; 

 

Peste 80% din cetatenii UE sunt in favoarea imbunatatirii principiilor fundamentale ale statului 

de drept; 

 

Majoritatea cetatenilor (56%) nu cred ca sunt suficient de informati cu privire la situatia statului 

de drept", conform comunicatului de presa. 
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Sondajul Eurobarometru arata, de asemenea, un sprijin puternic pentru rolul mass-mediei si al 

societatii civile in tragerea la raspundere a politicienilor aflati la putere, cu peste 8 din 10 cetateni 

considerand ca este important ca mass-media si societatea civila sa isi poata desfasura activitatea 

in mod liber si sa poata formula critici la adresa guvernului fara riscul de a fi intimidati. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul britanic pentru Brexit: Londra nu va aproba acordul negociat de Theresa May 

dacă acesta nu va fi schimbat 

Stephen Barclay, ministrul britanic pentru Brexit, a declarat miercuri că i-a transmis 

negociatorului UE, Michel Barnier, că Parlamentul britanic nu va aproba înţelegerea negociată 

de Theresa May dacă aceasta nu va fi schimbată, relatează Reuters. 

Theresa May urmează să se retragă din funcţia de premier, iar favoritul pentru succesiunea ei, 

Boris Johnson, a informat anterior că intenţionează să schimbe acordul. 

"Ceea ce am spus eu este că Parlamentul britanic a respins acordul de trei ori", a declarat 

Barclay, referitor la întâlnirea pe care a avut-o cu Barnier. 

Consiliul European a decis amânarea ieşirii Marii Britanii din UE până pe 31 octombrie 2019. 

Camera Comunelor a respins de trei ori Acordul negociat de Guvernul Theresa May cu Uniunea 

Europeană. În cazul în care Acordul ar fi aprobat, ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană 

ar urma să se producă imediat. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 OMS declară pentru a patra oară în istorie urgență sanitară mondială 

Epidemia de Ebola, care a făcut aproape 2.000 de morți în Republica Domocrată Congo de anul 

trecut până acum, a fost declarată urgență sanitară mondială de către Organizația Mondială a 

Sănătății, la aproape un an de la izbucnirea ei. 

Directorul general al acesteia a spus că a venit timpul ca întreaga lume să acționeze contra 

epidemiei, în condițiile în care a fost confirmat primul caz în Goma, un oraș cu aproape două 

milioane de oameni, care este o punte de legătură dintre RDC și restul lumii. 

Aceasta este a doua cea mai gravă epidemie de Ebola din istorie, după cea din 2014-2016. 

https://www.who.int/news-room/detail/17-07-2019-ebola-outbreak-in-the-democratic-republic-of-the-congo-declared-a-public-health-emergency-of-international-concern
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Ebola este una dintre cele mai contagioase boli. Virusul Ebola are o perioadă lungă de incubație, 

între 8 și 21 de zile, și se transmite prin contactul cu sângele sau secrețiile unei persoane 

infectate, fie direct, fie prin suprafețele contaminate, prin ace sau echipamente medicale. 

Urgența sanitară mondială este o măsură excepțională care a fost declarată până acum doar de 

patru ori în istoria de 71 de ani a OMS: în 2009 pentru gripa H1N1, în 2014 pentru poliomielită 

și pentru epidemia de Ebola care a făcut peste 11 mii de morți în trei state din Africa și în 2016 

pentru Zika. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 


